

GERMAIN GREG

Actor



France



© CREDIT PHOTO

Greg GERMAIN is born in 1947 in Pointe-à-Pitre (Guadeloupe), from parents Guadeloupean officials. Watching many films in the dark rooms of his grandfather, he falls very early in the film world. He then climbs on the boards and writes his first pieces while he is still in primary school. He will still try a time to the right, before giving up to give free rein to his passion.

His acting career took off in the 70s-80s, when he played Dr. Alpha in the Night Doctors series, giving him an unprecedented celebrity for a black French artist. Committed to the artistic equality, the richness and the plurality of the French cultures, he founded in 1992 the association Cinédom +. Artists from overseas, Africa and the diaspora come together to stop the crude stereotypes and other overused roles reserved for blacks. On the boards and in front of the camera, Greg has a well-filled track record.

Failing to recognize his face, his voice can hardly go unnoticed since it is the French voice of Will Smith in the vast majority of his films. Fervent activist of cultural diversity in France, he initiated in 1998, with the agreement of the Municipality of the City of the Popes, the theater of Overseas in Avignon to promote and disseminate the works of ultramarine artists. Since then, with Marie-Pierre Bousquet, he directs La Chapelle du verb incarné, a place

dedicated to TOMA, which has since welcomed nearly 100,000 spectators. Appointed by the CSA in 2009, Greg Germain becomes a member of the Board of Directors of external audiovisual of France. 🌟

2009 - He is rapporteur of the Culture and Visibility Committee of the States General of Overseas

2004 - He becomes director of theatrical recordings

2002 - He is made Knight of the Legion of Honor by the Minister of the Overseas

GERMAIN GREG

Acteur



France



© CREDIT PHOTO

Greg GERMAIN est né en 1947 à Pointe-à-Pitre (Guadeloupe), de parents fonctionnaires guadeloupéens. A regarder de nombreux films dans les salles obscures de son grand-père, il tombe très tôt dans le monde cinématographique. Il monte ensuite sur les planches et écrit ses premières pièces alors qu'il est encore en primaire. Il va tout de même s'essayer un temps au droit, avant d'abandonner pour laisser entièrement libre cours à sa passion.

Sa carrière de comédien prend son envol dans les années 70-80, alors qu'il incarne le Dr Alpha dans la série Médecins de nuit, ce qui lui donne une célébrité sans précédent pour un artiste noir français. Engagé pour l'égalité artistique, la richesse et la pluralité des cultures françaises, il fonde en 1992 l'association Cinédom +. Les artistes d'Outre-Mer, d'Afrique et de la diaspora se réunissent pour que cessent les grossiers stéréotypes et autres rôles galvaudés réservés aux Noirs. Sur les planches et devant la caméra, Greg a un palmarès bien rempli.

A défaut de reconnaître son visage, sa voix peut difficilement passer inaperçue puisqu'il est la voix française de Will Smith dans la très grande majorité de ses films. Fervent militant de la diversité culturelle en France, il initie en 1998, avec l'accord de la Municipalité de la Cité des Papes,

le théâtre d'Outre-Mer en Avignon pour promouvoir et diffuser les œuvres d'artistes ultramarins. Depuis, il dirige avec Marie-Pierre Bousquet, La Chapelle du verbe incarné, lieu dédié au TOMA qui a depuis accueilli près de 100 000 spectateurs. Nommé par le CSA en 2009, Greg Germain devient membre du conseil d'administration de l'Audiovisuel Extérieur de la France. 🌟

2009 - Il est rapporteur de la commission Culture et Visibilité des états généraux de l'Outre-Mer

2004 - Il devient réalisateur de captations théâtrales

2002 - Il est fait Chevalier de la Légion d'Honneur par la Ministre de l'Outre-Mer